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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Gulyás Gergely, Miniszterelnökséget vezető 
miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Valóban csak a Fidesz-közeli szervezetek jártak jól a 
Városi Civil Alappal?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

A telex.hu  oldalon  található  „A pécsi  exalpolgármester  szervezetei  és  Fidesz-közeli  civilek  is
tízmilliós támogatást húztak be az önkormányzati választások előtt„ című cikkben arról írnak, hogy
„több  olyan  pécsi  szervezetnek  is  többmilliós  támogatást  ítéltek  az  állami  Bethlen  Gábor
Alapkezelő Zrt. egyik pályázatán, amelyeknek semmilyen látható tevékenysége, de még weboldala
sincs. Közben nagy múltú, aktív civilek csupán százezreket kapnak a Városi Civil Alapból.”:

„A korrupciófigyeléssel is foglalkozó K-Monitor vette észre, hogy ismét elsősorban Fidesz-közeli
szervezetek jártak jól a Városi Civil Alappal (VCA). A K-Monitor szerint a nyertesek nagy része
kampányon  kívül  inaktív,  legfeljebb  a  nevével  támogatja  a  kormánypárti  helyi  politikusok
kezdeményezéseit.  Van  köztük  olyan,  ami  két  szomszédos  kerületben  hasonló  névvel  és  azonos
vezetőséggel működik, és olyan is, ami tavaly 32 ezer forintból gazdálkodott, de idén 11 milliós
támogatást kapott, vagyis a maximális összeget. Mindezt közpénzből.

A VCA-t a Norvég Alap civilek számára megpályázható 4 milliárd forintos forrásainak pótlására
hozta létre a Miniszterelnökség még 2021-ben. Az első pénzosztási körben rögtön ki is derült, hogy
nagyon  sok  kedvezményezett  szervezetnek  közvetlen  pártkötődése  van –  civil  múltja  pedig  nem
feltétlenül.

(…)

A  2023-as  támogatottak  nemrég  nyilvánosságra  hozott  listáján  összesen  46  darab  Pécsen
bejegyzett  civil  szervezet  van.  A többségük  leginkább  a  kultúra,  a  sport,  az  oktatás  területén



tevékenykedik.  Összességében ezek a szervezetek kapták a kevesebb pénzt.  Viszont  a támogatott
szervezeteknek nagyjából a negyede köthető ismert fideszes aktivistákhoz, pártemberekhez, illetve a
helyi fideszes média háttérszereplőihez. Ezek a szervezetek kaphatják meg a Pécsre érkező összesen
150 millió forintnyi támogatásnak a felét.

(…)

A támogatottak listájának a végét is érdemes megnézni. Országosan a negyedik legkisebb összeget
a 2019-es pécsi ellenzéki összefogás ernyőszervezetéként ismert Mindenki Pécsért Egyesület kapta,
mindössze 253 ezer forintot. Náluk pedig csak 5 ezer forinttal kapott többet az Összefogás Pécsért
Egyesület, ami a fideszes Kővári János polgári köre, jelölőszervezete. Ugyanakkor más, szintén az
ÖPE-hez  kötődő  szervezetek  sokkal  előkelőbb  helyezést  értek  el.  A  Baranyai  Termelőkért  és
Kézművesekért Egyesület 825 ezer forint, míg a Panelépületek Tagsága Egyesület 4,65 millió forint
támogatást  kapott  és  mindkettőnek  a  vezetője  az  ÖPE-Fidesz-KDNP szövetség  színeiben indult
2019-ben.”
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